



تعميم رقم ( 27 ) Circular No

Date: 19/04/2020

التاريخ: 2020/04/19

To: All Healthcare Facilities and Reference Labs

السادة/ كافة المنشآت الصحية والمختبرات المرجعية

Subject: Capturing Emirates ID for Lab Orders

الموضوع: رقم الهوية الإماراتية للطلبات الخاصة بالمختبرات

Greetings,

تحية طيبة وبعد ،،،

We would like to extend you our greetings wishing you all the best and success.

يسعدنا أن نتقدم إليكم بخالص التحية والتقدير متمنين لكم دوام التوفيق والسداد.

The Abu Dhabi COVID-19 Task Force continues to take various steps to address the Covid-19 outbreak. Having prompt visibility of Patient Lab Results is critical for the Department of Health during this time for epidemiological surveillance and public health decision-making.

في ضوء استمرارية فريق عمل أبوظبي الخاص بكوفيد-19 باتخاذ خطوات مختلفة للتعامل مع انتشار فيروس كورونا، فإنّ الوصول السريع من قبل دائرة الصحة للنتائج المخبرية للمرضى هو أمر في غاية الأهمية خلال هذه الفترة وذلك لأهداف الرقابة الوبائية واتخاذ قرارات الصحة العامة بهذا الشأن.

To support this effort and with immediate effect, the DOH is mandating that all Healthcare Facilities and Reference Labs capture on their EMR and Lab Systems all patients' Emirates ID and other Demographic information. This means that all facilities sending lab samples to the reference labs need to always capture and send to the lab the Patient's Emirates ID (for nationals and residents of the UAE who have an Emirates ID) as well as facility MRN and other Demographic information as part of the lab order request via the order interface or manual request process. The receiving labs should always ensure that the Emirates ID capture is present (for nationals and residents of the UAE who have an

وعليه، ولدعم هذه الجهود فإنّ دائرة الصحة تطلب من كافة المنشآت الصحية والمختبرات المرجعية ضرورة أن تتضمن ملفاتها الطبية الإلكترونية وأنظمة المختبرات رقم الهوية الإماراتية لكافة المرضى وكذلك المعلومات الديموغرافية الأخرى. مما يعني بأنّ على كافة المنشآت الصحية وعند إرسالها العينات المخبرية إلى المختبرات المرجعية أن تقوم دائماً بأخذ رقم الهوية الإماراتية للمريض وإرسالها إلى المختبر (سواء للمريض المواطن أو المقيم الذي يحمل هوية دولة الإمارات) بالإضافة إلى رقم الملف الطبي في المنشأة والمعلومات الديموغرافية الأخرى كجزء من الطلب المخبري وذلك من خلال الطلبات الإلكترونية أو الطلبات اليدوية.

ويجب على المختبر الذي يستقبل العينة أن يتأكد دائماً بأن رقم الهوية الإماراتية موجود للمواطنين والمقيمين الذي يحملون الهوية الإماراتية على حد سواء) وذلك بغض النظر عما إذا كانت العينة قد وردت من منشآت أخرى أو من خلال حضور المريض بنفسه مباشرة إلى المختبر.

● PUBLIC / عام



دائرة الصحة  
DEPARTMENT OF HEALTH

Emirates ID), whether received from other facilities or taken from any walk-in patients coming to have samples taken directly at the lab.

All are required to adhere to the above, in order to ensure as robust as possible response to the Covid-19 outbreak.

For any enquiries in this regard, kindly contact by email: [adhie@doh.gov.ae](mailto:adhie@doh.gov.ae)

Thanking you for your kind cooperation, for the best interest of the public

This circular is designed for regulatory procedures and should not be used as content for media publication

ختاماً نهيىب بالجميع ضرورة الالتزام بما ورد أعلاه لضمان أسرع استجابة ممكنة لمنع انتشار كوفيد-19.

ولمزيد من المعلومات أو الاستفسار بهذا الشأن، يرجى التواصل عبر البريد الإلكتروني: [adhie@doh.gov.ae](mailto:adhie@doh.gov.ae)

شاكرين لكم تعاونكم معنا لما فيه خير ومصصلحة الجميع

هذا التعميم للإجراءات التنظيمية وغير مخصص كمحتوى للنشر الإعلامي

د. جمال محمد الكعبي  
وكيل دائرة الصحة بالإمارة



● PUBLIC / عام